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   2. december 2024 

Vedr. 1 års opfølgning for anmeldt tilsynsbesøg 

på alderdomshjemmet i Tasiilaq i Grønland 

den 5. september 2023 (Tilsynsbesøg nr. 1) 

 

 

Spørgsmål fra §71 tilsynet: 

Er der noget nyt i forhold til at forbedre de fysiske rammer på 

alderdomshjemmet, og er der fortsat ældre borgere, der er indlagt på 

sygehuset i Tasiilaq på grund af pladsmangel på alderdomshjemmet? 

  

Der er besluttet fra Kommunalbestyrelsen, at der laves forundersøgelser i 

2025, på nyt plejehjem til Tasiilaq.  

Der er færre færdigbehandlede patienter, som er indlagt på sygehuset i 

Tasiilaq, dette skyldes at der er kommet pladser pga. dødsfald på 

plejehjemmet.  

 

Hvordan står det til med ventetiden på udredning af demente 

beboere, og er der sket forbedringer i forhold til at sikre den 

nødvendige faglighed på stedet i forhold til målgruppen? 

 

Der er ikke kommet forbedringer på demensudredning på beboere på 

plejehjemmet. Hvis beboere har tegn på dement, bliver beboere 

diagnosticeret dement. Dette skyldes manglende ressourcer fra 

sundhedsvæsenet.  
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Hvor mange magtanvendelser er der foretaget på alderdomshjemmet 

siden tilsynets besøg? 

 

Der er blevet ansat flere faglært personale på plejehjemmet. Der er blevet 

kørt flere kurser på ældreområdet, men personalet fra plejehjemmet 

Tasiilaq, har ikke kunne nå frem, pga. aflysning af flyver. Der er prøvet 

teamsmøder, til undervisning, men den dårlige forbindelse har gjort at det 

ikke er optimalt undervisning.  

Antal magtanvendelser siden sidste tilsynsbesøg. Der har været 5 

magtanvendelser, siden sidste tilsynsbesøg. Magtanvendelserne har været 

anvendt i hygiejnemæssige situationer, til demente beboere.     

 

 

Med venlig hilsen 

Karen Lund Mølgaard  

Fagchef  
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